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Salut, numele meu este Florea Ștefan, sunt student în anul 4 la Facultatea de Horticultură, 

specializarea Horticultură, și vreau să vă prezint povestea mea în ceea ce privește experiența 

Erasmus pentru a încerca să motivez și alte persoane să urmeze acest drum. Încă de la 

începutul facultății, eram pasionat de călătorii, de cunoscut oameni din alte țări, de tot ce 

înseamnă această latură a experiențelor interculturale, participând la câteva proiecte Erasmus 

de o săptămână. De aceea îmi doream să fac acest pas pentru a studia în altă țară în timpul 

anilor de studiu. 

 

Am aplicat, am fost acceptat, dar pe tot parcursul acestui demers aveam frica de a pune toată 

viața mea din țară pe pauză, cu riscul de a pierde prieteni, relații etc., de experiența de a studia 

în altă limbă, de a fi singur într-o țară străină și toate lucrurile de genul ăsta. Până la urmă am 

zis că trebuie să o fac și pe asta, ca să am ce le povesti nepoților la bătrânețe, deoarece să 

locuiești într-o altă țară nu mai e ceva atât de special, dar să studiezi e diferit. Am ajuns acolo 

după un drum de aproximativ 24 de ore cu autocarul, am făcut un dus și într-o oră eram pe 

terasă, vorbind cu persoane pe care, la sfârșit, le-am numit cu adevărat prieteni și, din 

momentul ăla, am simțit realmente experiența Erasmus. 

 

Primele săptămâni au fost de introducere, pe scurt, ieșeam în fiecare seară la un local, 

socializam și după aceea se mergea într-un club; după 2 săptămâni deja am cunoscut peste 

100 de persoane. Țin să precizez că totul era organizat incredibil de bine de ESN-ul de la 

facultate. Încetul cu încetul m-am apropiat mai mult de unele persoane, formând un grup de 

prieteni cu care aveam să împărtășesc sute de experiențe și ore. Programul zilnic era foarte 

simplu: dimineața aveam cam 4-6 ore, după aceea mă vedeam cu grupul, începeam 

predrinkingul și mergeam în club. Nu aveam timp liber în care să mă gândesc la familie, 

prietenii de acasă, fiecare minut era ocupat, am simțit că trăiesc viața la maximum cu adevărat. 

Așa am petrecut fiecare zi timp de 4 luni, deși în țară nu eram un fan al acestui stil de viață. 

Cam așa a fost partea de distracție.  

 

La facultate, toți profesorii vorbeau limba engleză foarte bine, majoritatea erau tineri și chiar 

deschiși la orice fel de discuție. M-am apropiat de unul dintre ei, amândoi fiind pasionați de 

cultura de mere și am învățat o mulțime de lucruri pe care în Romania nu avea cine să mi le 

spună. Am fost în câteva excursii cu el și am văzut de ce polonezii sunt numărul 1 în Europa la 

producția de mere, ăsta fiind și motivul pentru care am ales această țară. Cursurile erau 

interesante, se punea accent și pe partea practică, de asemenea examenele erau accesibile cu 

un minim de efort. Facultatea nu iți punea dificultăți 

5+9654, dacă participai la un minim de cursuri.  

 

Am reușit să vizitez și alte orașe din Polonia și să merg și în alte țări. ESN-ul facultății organiza 

excursii pentru studenții Erasmus, pur și simplu ei își băteau capul cu partea de drum, cazare, 



mâncare și tu doar mergeai cu toți prietenii și te distrai. Am fost în Torun, Gdansk, Cracovia și 

lacurile Masuria, din toate am amintiri pe viață. Iar, în alte țări, am fost în Berlin și Riga cu grupul 

de prieteni, deci nu iți lipsește nici timp pentru a călători.  

 

Concluzia a tot ceea ce am experimentat e că în viață mai bine regreți ceea ce ai făcut decât 

ceea ce nu ai făcut, am cunoscut persoane din alte țări, am vizitat locuri noi, am urmat și un 

semestru din facultate într-un mod diferit și mi-am făcut prieteni noi. Simt că am evoluat ca 

persoană, am învățat să am o altă perspectivă asupra vieții, învățând câte ceva de la fiecare om 

cu care am vorbit. De asemenea, Varșovia, cel puțin pentru mine, a fost orașul perfect, pe timp 

de vară cel puțin e super (iarna am înțeles că e prea frig), e un oraș destul de mare, cu multe 

locuri de vizitat, cluburi, oameni internaționali peste tot, prețurile asemănătoare cu cele din 

România iar ESN-urile sunt unele dintre cele mai active din Europa, ai activități zilnic și 

oportunități să cunoști alți oameni, să faci plimbări în parc, vizite la muzeu, pub quiz.  

 

La întoarcerea în țară, mi-am echivalat 4 materii, pe restul le-am susținut în săptămâna de 

restanțe și am reușit să le trec pe toate, deci nici partea asta nu e deloc complicată, deși mi-am 

făcut o grămadă de griji gândindu-mă la asta. Deci, dacă ai citit asta, nu ezita să mergi, pentru 

că ceea ce trăiești în mobilitatea Erasmus nu se compară cu nimic, te face o persoană mult mai 

open-minded, cu o grămadă de povești noi. Dacă ai alte întrebări sau ai neclarități, poți să îmi 

dai un mesaj pe fb/insta (Florea Ștefan pe fb și stef.florea pe insta). 

 

 



  
 

 

 


